

当代修辞学

二〇一一年第一期(总 163 期)

目 录

- 语法的句式和修辞的关系 范一晓(1)
- 修辞的转类与语法的转类 方梅(12)
- 《修辞学发凡》对台湾修辞学界的影响 蔡宗阳(20)
- 修辞学与比较文学研究(上)
- 一个现代方法论的考察与古代“哲学对话”的实例分析 张汉良(27)

继往开来 进取创新

- 陈望道诞辰一百二十周年·中国修辞学会成立三十周年学术研讨会述要
..... 赵声(37)

■ 专题研究:辞格新探

- 主持人语 徐默凡(43)
- 论命名性辞格 徐默凡(43)

本刊顾问

(按姓氏音序排列)

陆俭明 北京大学中文系

屈承熹 美国佛罗里达大学语言学研究所

沈家煊 中国社会科学院语言研究所

王德春 上海外国语大学国际文化交流学院

宗廷虎 复旦大学中文系

-
- 事件性比喻的逻辑结构新探 黄卫星(52)
- 同一词语连用现象与拈连修辞格
——从“人穷志不穷”谈起 朱庆祥(62)

■ 专题研究:文学语言与修辞

- 主持人语 谭学纯(69)
- “废墟”的语义和《废墟》语篇叙述及相关问题再探讨 谭学纯(69)
- 《废墟》隐喻模式分析 高群(79)
- 理论与方法:新世纪文学语言研究之研究 高万云(86)

■ 修辞随谈

- 转喻如何投射到语言层面上? (52)
- 共指关系不是互文关系 (95)

Contents

- Relation between Grammatical Sentential Patterns and Rhetoric Fan Xiao(1)
- The Rhetorical Enallage and the Grammatical Enallage Fang Mei(12)
- Influences of *An Introduction to Rhetoric* on Rhetoric Studies in Taiwan
..... Cai Zongyang(20)
- On Rhetoric and Comparative literature: A Review from Modern Methodological perspective
and an Case Analysis of Ancient Physiological Dialog Zhang Hanliang(27)
-

■ Monographic Study:New Analysis on Figures of Speech

- On Denominating Figures Xu Mofan(43)
- A New Research on the Logic Structure of Event Metaphors Huang Weixing(52)
- The Continuous Use of the Same Word and the Zeugma Trope
——taking “*ren qiong zhi bu qiong*” as an example Zhu Qingxiang(62)
-

■ Monographic Study Literary Language and Rhetoric

- Revisiting Semantic Meaning of “Ruins” and Discourse Presentation in *The Ruins* and Other
Related Issues Tan Xuechun(69)
- Analysis of Modes of Metaphor in *The Ruins* Gao Qun(79)
- Theory and Methodology: a Research on Literary Language Studies in the New Century
..... Gao Wanyun(86)
-